

中国核心期刊数据库收录期刊
中国学术期刊光盘版收录期刊

ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S
第33卷 VOL.33 第3期 NO.3

华东森林经理

EAST CHINA FOREST MANAGEMENT

中国 浙江 杭州
HANGZHOU ZHEJIANG CHINA

华东森林经理

第33卷 VOL.33 第3期 NO.3

二〇一九年八月

2019 3



HUADONG SENLIN JINGLI
万方数据

国家林业和草原局华东调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

华东森林经理

第 33 卷 第 3 期
(季刊 1987 年创刊)
HUADONG SENLIN JINGLI

主管单位:

国家林业和草原局

主办单位:

国家林业和草原局华东调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍
副 主 编 聂祥永 李文斗 (常务)
编 辑 李文斗
英文译校 唐可平 (兼)

编辑出版 《华东森林经理》编辑部

地 址 浙江省杭州市德胜东路 3311 号
邮 编 310019
电 话 (0571) 81069616
传 真 (0571) 81069612

电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn

网 址 http://HDSL.chinajournal.net.cn

印刷单位 浙江国广彩印有限公司

订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S

国际标准刊号 ISSN 1004-7743

广告经营许可证号 浙工商广字 07106 号

出 版 日 期 2019 年 8 月

定 价 5.00 元

目 次

森林资源与环境

- 杭州市临安区珍稀野生维管植物区系研究···刘佳 虞钦岚 饶盈等 (1)
泰宁交让木天然林群落结构特征研究·····林移车 (8)
檫木家系生长、叶色遗传变异及优良家系选择·····
·····张伟民 包志彬 汪秀玲等 (12)
浙江楠研究现状及濒危保护建议·····王松 方芳 范正文等 (19)
福建柏林下套种闽楠生长效果分析·····张发游 (25)
上海市森林资源监测工作发展回顾与展望·····李琦 (28)

林业经营管理

- 关于林权证草原证“一地两证”问题的思考——以青海省为例·····
·····王义贵 王维家 (33)
浙西南茶园套种薄壳山核桃标准化建设与改造技术·····
·····潘永柱 陈建婷 阙建勇 (37)
安徽省金寨县毛竹产业振兴的思考·····王恒义 (40)
菏泽市苗木花卉产业发展现状及对策·····
·····刘妍 刘安石 王传印等 (43)
丽水市集体林业综合改革试验示范区建设进展及问题分析·····
·····王敏彪 刘伟 李秀旺等 (46)
新时代公益林建设实践与思考——以浙江省淳安县为例·····
·····李红俊 徐高福 (49)

森林生态文化

- 景宁县千峡湖库区生态公益林建设存在问题及解决对策···王锋 (52)
长兴县古树名木现状与保护对策·····冯怡 朱培 蒋敏等 (55)
台州市黄岩区实施“一村万树”助推乡村振兴探讨·····
·····李萍 马桂莲 吴江 (58)

“3S”技术应用

- ArcGIS 在林地变更工作质量管控上的应用·····
·····曲宏辉 王正茂 古力等 (61)

East China Forest Management

Vol. 33, No. 3

(Quarterly started in 1987)

Aug. 2019

Competent organization:

National Forestry and Grassland Administration

Sponsored by:

East China Inventory and Planning Institute of National
Forestry and Grassland Administration

East China Association, Sub-society of Forest Management
of Chinese Forestry Society

East China Station, State Science and Technology
Information Network for Forestry Inventory and Planning

Editorial Department of

East China Forest Management

Chief Editor: He Shizhen

Associate Editor: Nie Xiangyong

Li Wendou

Edited & Published by:

Editorial Department of
East China Forest Management

Address: No.3311 East Desheng Road, Hangzhou, Zhejiang

Post Code: 310019

Tel: (0571) 81069616

Fax: (0571) 81069612

E-mail: HDSL@chinajournal.net.cn

Homepage:

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

Printing by: Zhejiang Guoguang Color
Printing Co., Ltd

No: ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

Ad. Licence: No.07106 Zhejiang Industry and business

price: RMB ¥ 5.00

Contents

Forest Resources and Environment

- Study on flora of the rare and wild vascular plants in Lin'an district of Hangzhou city.....Liu Jia et al. (1)
- Study on the population characteristics of natural *Daphniphyllum macropodum* forests in Taining county.....Lin Yiche (8)
- The family growth condition, heredity variation of leaf pigments and excellent family selection for *Sassafras tsumu*...Zhang Weimin et al. (12)
- The status quo research, the rescue and conservation strategy for *Phoebe chekiangensis*.....Wang Song et al. (19)
- Analysis of the growth effects from interplanting *Phoebe bournei* under forests of *Fokienia hodginsii*.....Zhang Fayou (25)
- Review and prospect of the forest resource monitoring in Shanghai city...
.....Li Qi (28)

Forestry Management

- Thinking for the problem of 'Two certificates on one place' about forestry right and grassland certificate — Taking Qinghai province as an example.....Wang Yigui et al. (33)
- The standardized construction and transformation technology of interplanting *Carya illinoensis* in tea plantations of southwest Zhejiang province.....Pan Yongzhu et al. (37)
- Thinking of the revitalization of *Moso* bamboo industry in Jinzai county of Anhui province.....Wang Hengyi (40)
- The present situation of and the adoptable policies for developing seedling and flower industries in Heze city.....Liu Yan et al. (43)
- Progress and problems in construction of collective forestry comprehensive reform pilot demonstration area in Lishui city.....
.....Wang Minbiao et al. (46)
- Practice and considerations of the construction of public welfare forests in new era—Taking Chun'an county of Zhejiang province as an example.....Li Hongjun et al. (49)

Forest Ecological Culture

- The problems and solutions in construction of ecological public welfare forests in Qianxihu reservoir area of Jingning county...Wang Feng (52)
- The present situation and corresponding protective measures for ancient and famous trees in Changxing county.....Feng Yi et al. (55)
- Implementation of the strategy of 'One village, ten thousand trees' promotes revitalization of countryside in Huang'yan district of Taizhou city.....Li Ping et al. (58)

3S Technology Application

- Application of ArcGIS in quality control of forestland changes.....
.....Qu Honghui et al. (61)